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Akademický senát FSv ČVUT 
Zápis z 15. zasedání AS FSv, které se konalo dne 4. 11. 2015 

 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté:  prof. Máca, prof. Pavelka, Ing. Vlasák 

Veřejnost: Bc. Mára 

 

Doc. Košatka zahájil zasedání AS, přivítal přítomné a všechny seznámil s programem zasedání.  

 

Program: 

1. Kontrola zápisu 

2. Doplnění senátu posluchačkou Julií Tichou (studentská komora) 

3. Projednání Směrnice děkana pro realizaci bakalářských a magisterských studijních 

programů na Fakultě stavební ČVUT v Praze (proděkan prof. Máca)  
a Směrnice pro realizaci doktorských studijních programů na Fakultě stavební ČVUT 

v Praze (doc. Pazderka z pověření prof. Hájka) 

4. Projednání a schválení podmínek pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních 

programech (proděkan prof. Máca) 

5. Projednání a schválení podmínek pro přijetí ke studiu v magisterských studijních 

programech (proděkan prof. Máca) 

6. Schválení změny Organizačního řádu fakulty (tajemník Ing. Vlasák) 

7. Informace o doplňovacích volbách do AS ČVUT (Ing. Šefčíková) 

8. Různé 

 

Bod 1.  Kontrola zápisu 
 

Zápis z minulého zasedání AS byl schválen bez připomínek. Doc. Cajthaml dostal od pana 

tajemníka vysvětlení k pronájmu místností. 

 

Bod 2.  Doplnění senátu posluchačkou Julií Tichou (studentská komora) 
 
Senátorský mandát za studentskou komoru přijala Julie Tichá. Zapojí se do práce v ekonomické a 

technické komisi. 

 

Bod 3.  Projednání Směrnice děkana pro realizaci bakalářských a magisterských 
studijních programů na Fakultě stavební ČVUT v Praze (proděkan prof. Máca)  
a Směrnice pro realizaci doktorských studijních programů na Fakultě stavební 
ČVUT v Praze (doc. Pazderka z pověření prof. Hájka) 
 
Proděkan Máca z pověření děkanky fakulty Akademickému senátu FSv předložil k projednání návrh 

Směrnice děkana pro realizaci bakalářských a magisterských studijních programů na Fakultě stavební 

ČVUT v Praze.  

Zdůvodnění návrhu:  

Vydání nové Směrnice bylo vyvoláno novelizací Studijního a zkušebního řádu (SZŘ) a vyhlášením 

Příkazu rektora č. 11/2015 (ke zrušení výkazu o studiu v listinné podobě aj.).  

Zásadní změny: 
1) Směrnice se týká pouze bakalářského studia a magisterského studia.  

2) Směrnice je součástí tzv. dokumentace studijních programů, kterou nově definuje čl. 4 odst. 2 SZŘ 

Jedinou další součásti dokumentace jsou studijní plány. Proto se některá ustanovení současné 

„Dokumentace SP“ vkládají do Směrnice – zejména podmínky pro připuštění k SZZ (čl. 4 odst. 4, 5 a 
8) a části SZZ (čl. 4 odst. 2 a 6).  

http://www.fsv.cvut.cz/senat/as2014/prezence.xls
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3) V souladu s čl. 16 odst. 12 SZŘ se nově vkládá čl. 5 Jednací řád zkušebních komisí SZŘ.  

4) Rozšiřuje se obsah studijních plánů – např. tematické okruhy SZZ, podmínky pro zápis bakalářské 

práce aj.  

5) Nově se ukládá povinnost zveřejnit harmonogram přednášek (čl. 1 odst. 5) a zajistit řádné 

vypisování zkoušek (čl. 1 odst. 7).  

6) Definuje se, kdo může být vedoucím BP nebo DP (čl. 4 odst. 10) a nutnost dodržování etických 

principů (čl. 4 odst. 12).  

7) Další změny jsou reakcí na nový SZŘ a Příkaz rektora.  

 

Pedagogická komise návrh projednala a doporučuje jej AS ke schválení. Pedagogická komise 

navrhla drobné změny, které byly do materiálu zapracovány. 

 

Proběhla senátní rozprava, do které se zapojil doc. Vébr. 

 

Hlasování: pro 23|proti 0| zdrželo se 0 (z 23 přítomných) 

 

Doc. Pazderka informoval o přípravě Řádu doktorského studia. Než bude dokument připraven, 

bude platit přechodná Směrnice pro realizaci doktorských studijních programů na FSv. Směrnice 

byla projednána na pedagogické komisi, která přihlédla k dočasnosti dokumentu. 

 

Hlasování: pro 23|proti 0| zdrželo se 0 (z 23 přítomných) 

 

Bod 4.  Projednání a schválení podmínek pro přijetí ke studiu v bakalářských 
studijních programech (proděkan prof. Máca) 
 
Proděkan Máca předložil z pověření děkanky fakulty Akademickému senátu ke schválení „Podmínky 

pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních programech uskutečňovaných na Fakultě stavební 

ČVUT v Praze pro akademický rok 2016/2017“  

Zdůvodnění návrhu:  

V předloženém návrhu dochází oproti podmínkám stanoveným pro ak. rok 2015/2016 k těmto 

zásadním změnám:  

1. V odst. 9 se zpřísňuje možnost prominutí přijímací zkoušky z matematiky pro studenty, kteří 

v rámci maturity úspěšně složili zkoušku Matematika+ - zavádí se prominutí pouze při klasifikaci 

nejvýše 3.  

2. V odst. 12 se dává děkance možnost při vyhlášení přijímacího řízení podmínit otevření některých 

studijních programů nebo oborů minimálním počtem studentů zapsaných ke studiu v těchto studijních 

programech nebo oborech.  

 

Dokument byl projednán na pedagogické komisi, kde byly opraveny formální chyby. Pedagogická 

komise doporučuje dokument ke schválení. 

 

Hlasování: pro 23|proti 0| zdrželo se 1 (z 24 přítomných) 

 

Bod 5.  Projednání a schválení podmínek pro přijetí ke studiu v magisterských 
studijních programech (proděkan prof. Máca) 
 

Proděkan Máca předložil z pověření děkanky fakulty Akademickému senátu ke schválení 

„Podmínky pro přijetí ke studiu v magisterských studijních programech uskutečňovaných na 

Fakultě stavební ČVUT v Praze pro akademický rok 2016/2017“.  
Zdůvodnění návrhu:  

V předloženém návrhu dochází oproti podmínkám stanoveným pro ak. rok 2015/2016 k těmto 

zásadním změnám:  

1. Zavádí se nový požadavek pro přijetí - získání minimálního celkového počtu bodů  
v přijímacím řízení (odst. 1e) a odst. 6).  

2. Zavádí se možnost prominutí přijímací zkoušky pro cizince v programu CE (odst. 9).  
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3. Zavádí se možnost snížení počtu bodů nutných pro přijetí (odst. 11).  

4. Dává se děkance možnost při vyhlášení přijímacího řízení podmínit otevření některých studijních 

programů nebo oborů minimálním počtem studentů zapsaných ke studiu v těchto studijních 

programech nebo oborech (odst. 12).  

 

Pozn. Body 1 až 3 jsou již řadu let součástí podmínek pro bakalářské SP, bod 4 je nový.  

 

Pedagogická komise návrh projednala a doporučuje jej AS ke schválení.  

 

V diskuzi byla diskutována otázka uznávání předmětů mezi programy a obory, zejména mezi SI a CE. 

 

Hlasování: pro 24|proti 0| zdrželo se 0 (z 24 přítomných) 

 

Bod 6. Schválení změny Organizačního řádu fakulty (tajemník Ing. Vlasák) 
 

Pan tajemník předložil změnu organizačního řádu, která vychází z nové koncepce VIC. 

Legislativní komise byla s dokumentem seznámena a doporučuje jej AS ke schválení. 

 

Hlasování: pro 24|proti 0| zdrželo se 0 (z 24 přítomných) 

 

Bod 7. Informace o doplňovacích volbách do AS ČVUT (Ing. Šefčíková) 
 

Ing. Šefčíková informovala o přípravě voleb a požádala pedagogy, aby informovali studenty o 

důležitosti voleb do Akademického senátu ČVUT. V doplňovacích volbách jsou voleni pouze 

náhradníci, tj. voliči budou moci volit dvě jména, kdy první ze zvolených v pořadí nastoupí do 

mandátu a druhý bude jako náhradník.  

 

Bod 8. Různé 
 

Předseda AS poděkoval za pomoc senátorů při hodnocení doktorského studia. 

 

V diskuzi se projednávala otázka uznávání předmětů jednak pro naše studenty a jednat pro bývalé 

studenty jiných škol. Pan proděkan Máca přislíbil projednání uznávání předmětů se svými 

zástupci.  

 

Ohledně nového fakultního webu proběhla rozsáhlá diskuze, ze které vzešlo jediné jednoznačné 

stanovisko: 

 

AS FSv podává podnět vedení FSv k úpravě stávajících webových stránek a logickému členění 

mezi vnějším webem a intranetem.  

 

Hlasování: pro 24|proti 0| zdrželo se 0 (z 24 přítomných) 

 

Pan proděkan Máca požádal pedagogickou komisi, aby se do konce roku sešla a prodiskutovala 

změny ve studijních předpisech. 

 

Doc. Cajthaml komentoval hodnocení VaV a dal podnět k nastudování způsobu hodnocení, aby 

katedry správně zadávaly výsledky a fakulta nepřicházela zbytečně o RIV body. Do diskuze se 

zapojil doc. Pazderka, prof. Máca a Ing. Vlasák.  

 

Proběhla diskuze k dění na AS ČVUT. Doc. Košatka vyzval senátory, aby zaujímali stanovisko až 

dle relevantních informací. Doc. Cajthaml se zapojil do diskuze a podpořil snahu setkávat se 

s vedením FSv a senátory, aby mohly být projednány věci týkající se AS ČVUT. 
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Ing. Fencl kritizoval formu podávání RPMT. Do diskuze se zapojil proděkan Máca, který 

souhlasil s tím, že výsledky budou zveřejněny a vyzval Ing. Fencla k podání námětů doc. 

Čihákové. Ing. Vlasák a prof. Pavelka doplnili informaci o IP projekty. Proděkan Máca požádal 

pana tajemníka přípravu informace ohledně finančního využití projektů. 

 

Příští zasedání AS FSv ČVUT se bude konat 9. prosince od 9.00 ve velké zasedací místnosti 

B169. Další předběžné termíny zasedání AS pro 1. pololetí 2016: 27. ledna, 24. února, 30. března, 

27. dubna, 25. května. 

 

 

doc. Ing. Bedřich Košatka, CSc. 
           předseda AS FSv ČVUT  

Zapsala: Z. Pešková 


